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Syyskokous 2024

Kiipeilyliiton sääntömääräisen syyskokouksen kokousmateriaali
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• Etäyhteyksien testaaminen, klo 11:30 – 12:00

• Puheenjohtajan katsaus, klo 12:00 – 12:30

• Kokousmateriaalin esittely, klo 12:30 – 14:00

– Syyskokouksen esityslista

– Toimintasuunnitelma ja budjetti

– Jäsenmaksut ja kiipeilyvakuutus

– Hallitus

– Sääntömuutos, äänten jakautuminen

• Sääntömääräinen syyskokous, klo 14:00 – 15:00

• Vapaata keskustelua, klo 15:00 - ...

Kokousjärjestelyt
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Puheenjohtajan katsaus
Klo 12:00 – 12:30
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Tekee, on mukana 2024

• Edellisen syyskokouksen jälkeen, Kiipeilyliitto ja Kiipeilyliiton 
aktiivit ovat mm.
– Ollut mukana avaamassa yli kymmentä uutta köysikalliota ja 

kehittämässä lähemmäksi 130 köysireittiä, noin 20 alueella.

– Auttanut kymmenissä access-ongelmissa köysi- ja 
boulderpaikoilla.

– Ollut mukana hakemassa onnistuneesti nuorten MM-kilpailuja 
2025.

– Ollut mukana järjestämässä 32 eri sarjaa 6 SM-kilpailussa.

– Järjestänyt pohjoismaisen junnuleirin noin 50 osallistujalle.

– Auttanut Oulun kiipeilyseuran Tähtiseuraksi nuorten ja juniorien 
toiminnassa.

– Kouluttanut 300 henkilöä 30 kurssilla.

– Tuottamassa Kiipeilykallioiden perustamis- ja ylläpito-oppaan 
OKM:n tuella 2024 aikana.
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Yleistä

• Vuoden 2024 tulos näyttää budjettihaasteista huolimatta muodostuvan 
hieman voitolliseksi.
– Näin siitä huolimatta, että OKM päätyi vuoden 2024 osalta malliin, jossa 

kaikkien lajiliittojen rahoitusta leikataan tasaisesti ja vaikka Kiipeilyliiton 
rahoituksen olisi OKM:n oman laskentamallin mukaan pitänyt kasvaa, 
sitä leikattiin 3 000€.

• Toiminnanjohtajan rekrytointi saatu maaliin ja Aki Pakarinen aloittanut 
1.10.

• Kiipeilyliiton jäsenmäärä on kasvanut, mutta kasvunopeus on 
hidastunut
– Nuorten jäsenten määrä on jatkanut voimakasta kasvua 25%
– Aikuisten määrä on pienentynyt 4%, tämä on huolestuttavaa
– Järjestäytymisaste on laskenut edelleen, tämä on selkeä 

epäonnistuminen
• Vuodelle 2025 OKM:n tukitaso säilynee suurin piirtein nykyisellään, 

vuodelle 2026 odotettavissa 30 000€:n suuruinen leikkaus.
– Ennakkotietojen mukaan näkymä on, että liikunnan ja urheilun 

rahoitustasot tulevat yleisesti laskemaan selvästi eteenkin vuodesta 
2026 alkaen → Kiipeilyliitto joutuu varautumaan siihen, että 
jäsenmäärän kasvusta huolimatta leikkaukset osuvat myös 
Kiipeilyliittoon.
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• Kassatilanne 25.10.2024: 437 241,64€

• Taloustilanne on vakaa, kassatilanne vuodenaikaan nähden normaali

• Kiipeilyvakuutusta vuodelta 2024 ei vielä maksettu OP-pohjolalle → Kassa vaikutus arviolta -222k€

• Tämän hetken näkymä on, että liiton tulos tulee olemaan hieman voitollinen

– Tämä on hyvä, koska voitollinen tulos antaa hieman liikkumatilaa vuodelle 2025

Talouskatsaus 1/2, yleistilanne
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Talouskatsaus 2/2, tulos Q1-Q3/2024
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Koulutustoiminnan tuotot korkeammat 
KKK-kurssin vuoksi, muu koulutus 
vähentynyt.

Kilpailutoiminnassa näkyy PM-
kilpailujen vaikutus.

Nuorten PM-leiri.

Kuluja vielä tulossa, isoimpina 
vakuutus, tulos jäänee kuitenkin 
hieman positiiviseksi

Ei uusia topo-kirjoja, myynti tuotot ovat 
vähentyneet.

Jäsenmäärän kasvu näkyy tuloissa



• Hallitukseen toivotaan lisää uusia tekijöitä. → Tärkeää, että seurat auttavat löytämään aktiiveja myös liiton 
hallintoon.

• Nykyisellä puheenjohtajalla tavoitteena siirtyä sivuun puheenjohtajan tehtävästä viimeistään vuoden 2025 
syyskokouksessa, mahdollisuuksien mukaan jo ko. vuoden kevätkokouksessa tai aiemmin.

– Olisi hyvä, jos mahdolliset seuraajakandidaatit tulisivat mukaan hallitukseen rivijäseninä jo aiemmin, koska 
siten osaamisen siirto onnistuu helpommin.

– Jäsen seurojen tulisi muodostaa näkemys nykyisen puheenjohtajan jälkeen jatkavasta hallituksesta ja 
siten myös puheenjohtajakandidaateista tässä kokouksessa.

Liiton hallitus
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Sidosryhmäkysely 1/10, yhteenveto

• 194 vastausta (-48% vs. kevät 2024)
– 157 vastasi myös syventäviin vapaaehtoisiin kysymyksiin
– 112 kahlasi läpi koko kyselyn, koko kyselyn läpikäyneiden 

absoluuttinen määrä kasvoi keväästä
– 28 antoi myös yhteystiedot

• 510 perustelua / syventävää palautetta
• 5 uutta nimeä, jotka olivat kiinnostuneita osallistumaan 

valiokuntien toimintaan

• Selkeimmät poiminnat
– Jäsenistö haluaa parempia palveluita vaikka se tarkoittaisi 

jäsenmaksujen korotusta, vastauksissa näkyy selvä siirtymä 
suurempaa jäsenmaksukorotusta kohti

– Vaikka lehden lakkauttaminen nousee edelleen esille ja 
valtaosa haluaisi ainakin yhden lehden, niin aikaisempaa 
suurempi osa on tottunut tilanteeseen

– Vakuutuksella on korotuksista huolimatta erittäin laaja 
kannatus

– Vastausten määrä edelleen hyvällä tasolla vaikka aivan 
kevään 2024 määriin ei päästykään

10 30.10.2024

0

100

200

300

400

Kevät 2022 Syksy 2022 Kevät 2023 Syksy 2023 Kevät 2024 Syksy 2024

Yhteystiedot Koko kysely Lisäkysymyksiä Loput



Sidosryhmäkysely 2/10, vastaajista

• Nostoja

– Boulder ja alaköysikiipeily suosituimpia

– Valtaosa vastanneista kiipeää sisällä ja ulkona, 
vastaajat siis aktiivista kiipeilijäjoukkoa

– Yllättävän moni rivijäsen on myös vastannut, 63% 
vastanneista on rivijäseniä
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Sidosryhmäkysely 3/10, NPS

• NPS on keskeisin, jolla liiton toiminnan kehittymistä, hallituksen, sen 
puheenjohtajan ja toiminnan johtajan onnistumista mitataan tulevian
vuosina
– Mittaa asiakastyytyväisyyttä
– Useimmilla toimialoilla >30 on erittäin hyvä tulos

– Vastaavasti negatiivinen tulos kertoo, että on paljon parannettavaa

• Kiipeilyliiton jäsenseuraan kuulumisen hyödyt ymmärretään ja 
jäsenseuraan kuulumista suositellaan (NPS 27)
– Parannusta 4 pistettä kevään tilanteeseen.
– Tärkein syy suositella on vakuutus, sen rinnalle on kuitenkin noussut 

koko joukko uusia syitä, variaatiota aikaisempia kyselyjä enemmän
– Tyytymättömyys liittyy paljolti hupeneviin palveluihin ja Kiipeilylehden 

lakkauttamiseen, näkymättömyyteen jne. 
– Kiipeilylehden lakkauttaminen nousi esille negatiivisessa mielessä liki 

yhtä usein kuin vakuutus positiivisessa. 
• Kiipeilyliiton toiminnan laatuun ei olla tyytyväisiä (NPS -25)

– Parannusta 4 pistettä kevään tilanteeseen.
– Lehti nousee esille myös täällä useimmiten, toisaalta tyytymättömyyden 

aiheet hajoavat kevään kyselyä selvästi laajemmin erilaisiin asioihin
– HUOM: Koska kysymyksen asettelu tämän kysymyksen osalta ei ole 

perinteinen  NPS-tyyppinen, luku ei ole vertailukelpoinen NPS-
tyyppiseen kysymyksen asetteluun.
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Sidosryhmäkysely 5/10, resurssointi

• 43% kannattaa +15€ korotusta ja palvelutason parannusta
– Kevät 2024: 25% → tämän vaihtoehdon kannatus liki 

tuplaantunut
• 68% kannattaa +10€, tai sitä suurempaa, korotusta

– Kevät 2024: 57%
– Sama mittakaava kuin hallituksen esityksessä

• 85% kannattaa +5€, tai sitä suurempaa, korotusta
– Kevät 2024: 86%

• 15% on sitä mieltä, että jäsenmaksua ei voi korottaa tai sitä tulee 
laskea
– Ja palveluja tulee karsia jos talous sitä edellyttää

• Selkeä siirtymä jopa Kiipeilyliiton hallituksen ehdottamaa linjaa 
suurempia korotuksia kohden.

• Jäsenet ymmärtävät pääsääntöisesti hyvin jäsenmaksujen 
korotustarpeen, sekä että Kiipeilyliiton palvelutaso on suoraan 
verrannollista jäsenmaksutuloihin ja jäsenistö on siten valmiita 
jäsenmaksujen korotuksiin.

• Tämä päälinja pätee sekä pääkaupunkiseudulla, että muilla 
paikkakunnilla (ts. prosenttien muutokset paikkakuntien välillä 
mahtuvat virhemarginaaliin)
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Sidosryhmäkysely 6/10, kiipeilylehti

• 39% on sitä mieltä, että kiipeilylehden tulisi ilmestyä 
vähintään kaksi kertaa, vaikka se tarkoittaisi +10€ 
suurempaa jäsenmaksua
– Kevät 2024: 49%

• 65% on sitä mieltä, että kiipelylehtiä tulisi olla vähintään 
yksi, vaikka se tarkoittaisi +5€ suurempaa jäsenmaksua
– Kevät 2024: 81%
– Hallituksen esitys syyskokouksessa 2023

• 34% on tyytyväisiä lehden lakkauttamispäätökseen
– Kevät 2024: 19%

• Lehden lakkauttamispäätös vaikuttaa olleen jäsenistön 
mielestä selkeä virhe. Kysymyksiin annettu sanallinen 
palaute.

• Tilanne on kuitenkin hieman tasaantunut, lehden 
lakkauttamiseen tyytyväisten määrä on lisääntynyt 15%
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Sidosryhmäkysely 7/10, ideat

• Access rahasto

– 64% kannattaa access rahaston perustamista vaikka 
se nostaisi jäsenmaksuja +5€

– 17% on valmis maksamaan jopa +10€ lisää

– Osa niistä, jotka eivät kannattaneet toivat kuitenkin 
palautteessa esille, että vapaaehtoisena 
lahjoituspohjalta kannattaisivat. Myös muussa 
palautteessa vapaaehtoisuus nousi toisinaan esille.

• Vapaaehtoiset maksut

– 65% olisi valmis maksamaan +10€ tai enemmän

– 21% olisi valmis maksamaan +20€ tai enemmän

– 4% olisi valmis maksamaan +30€ tai enemmän

– Palautteissa arvostettiin eteenkin sitä, että tämän 
lisämaksun voisi kohdentaa itselleen tärkeään 
toimintaan
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Sidosryhmäkysely 8/10, vakuutus

• 85% kannattaa joko nykyisen sisältöistä tai parempaa 
vakuutusta, vaikka vakuutuksen hinta nousisi 8€

• 20% vastaajista olisi valmis ottamaan liki tuplat 
suuremman korotuksenkin

• Nykymuotoisen vakuutuksen kannatus on 
poikkeuksellisen vahvaa, tämä toki on näkynyt jo pitkää 
myös sanallisessa palautteessa
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Sidosryhmäkysely 9/10, toimintakulttuuri

• Jäsenyyden hyödyt ymmärretään hyvin, myös hyöty 
kiipeily-yhteisön näkökulmasta ymmärretään hyvin. 
– Tilanne on myös parantunut hieman edellisestä kyselystä.

• Valtaosa ei koe voivansa vaikuttaa asioihin.
– Tilanne on himan huonontunut edellisestä 

kyselystä(täysin erimielisiä on enemmän).
– Jäsenistön osallistaminen sekä seurojen, että liiton tasolla 

on tärkeää
• Myös liiton toiminnan läpinäkyvyydessä on edelleen 

parantamisen varaa.
– Tilanne on hieman parantunut edellisestä kyselystä, 

täysin samanmielisten osuus on lisääntynyt ja täysin 
erimielisten osuus pienentynyt hieman.

– Tiedottamista erilaisista päätöksistä pyritään edelleen 
parantamaan.

• Liiton toimintaa ymmärretään ja se koetaan myös 
oikeudenmukaiseksi. 
– Tilanne on hieman parantunut edellisestä kyselystä, 

täysin samanmielisten osuus on lisääntynyt ja täysin 
erimielisten osuus pienentynyt hieman.
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Sidosryhmäkysely 10/10, hallinto

• Tyytyväisiä on enemmän kuin tyytymättömiä olipa 
sitten kyse hallituksen, liiton puheenjohtajan, kuin 
toiminnanjohtajan toiminnasta

– Tyytyväisyys hallituksen, puheenjohtajan, sekä 
toiminnanjohtajan toimintaan on kasvanut ja 
tyytymättömien osuus vähentynyt selvästi

– EOS vastauksia on silti erittäin paljon

• Kiinnostus hallitustoimintaa kohtaa on lisääntynyt 
hieman, mutta edelleen se on erittäin matalalla tasolla. 
→ Tämä on ongelma
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Rahastohanke

• Kiipeilyliiton hallitus tekee vuoden 2025 aikana selvityksen access-
ongelmallisten kiipeilykohteiden hankintaan rakennettavan rahaston 
perustamisesta. 
– Ehdotus rahastosta nousi esille toiminnansuunnittelupäivässä. 

• Mahdollisista kohteista on laadittu lista ja hankinnoista tehty 
kustannusarvio, tyypillinen kohde maksaa arviolta 50 000 – 100 000€.
– Listalla niin köysikiipeilykallioita, kuin bouldereitakin joilla on access

ongelmia 
• Kiipeilyliiton tiedossa on puolenkymmentä mahdollista lahjoittajaa, 

joilta voisi olla saatavissa hankkeeseen 20 000 – 50 000€ hankittavista 
kohteista riippuen. 
– Loppuosa rahoituksesta voitaisiin kerätä joko jäsenmaksuja 

korottamalla tai vapaaehtoisella vuosittaisella access maksulla. 
• Esimerkiksi keskimäärin 5€ / jäsen tarkoittaisi sitä, että ensimmäinen 

hankinta olisi mahdollista tehdä yhdessä lahjoittajien kansa jo 2027 ja 
sen jälkeen hankintoja voitaisiin jatkaa joka kolmas vuosi 
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• Jäsenmaksujen korkeus on herättänyt huolta osassa jäsenistöä

– Kiipeilyliiton hallitus on pohtinut, miten toimintaan voisi löytyä lisää resursseja ilman pakollisten jäsenmaksujen 
korotuksia.

• Yksi vaihtoehto olisi vapaaehtoiset maksut

– Maksut kerättäisiin esim. Suomisportin kautta, myös kilpailulisenssi on tarkoitus siirtää jollekin tarkoituksen 
mukaisemmalle alustalle

• Halukkaat voisivat maksaa ylimääräisen maksun, joka kohdistettaisiin heidän valitsemaansa valiokuntaan, esimerkiksi

– Access-rahaston kartuttamiseen

– Maajoukkueen tukemiseen

– Nuorisotoiminnan kehittämiseen

– Vuosijulkaisu / Lehti

• Vapaaehtoiseen maksuun voisi liittyä etuja, esimerkiksi parkkilupa Kiipeilyliiton omistamalle kalliolle tai oikeus 
osallistua kilpailuihin (kilpailulisenssi on jo yksi esimerkki tällaisesta maksusta)

– Lisäetuihin suhtauduttiin kuitenkin kyselyn sanallisessa palautteessa useammin kriittisesti, kuin positiivisesti

Vapaaehtoiset maksut
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Hallinto-ohje

• Liiton hallinto-ohje valmistuu syksyllä 2024 → Toimitetaan 
seuroille nähtäväksi syyskokouksen jälkeen.

• Hallinto-ohjeeseen on dokumentoitu liiton käytäntöjä ja 
toimintamalleja yhteen paikkaan. Sen tarkoituksena on 
täydentää liiton sääntöjä, sekä avata ja selventää liiton 
hallintoon ja toimikuntien toimintaan liittyviä 
toimintatapoja ja prosesseja.

• Sisältää seuraavat aihealueet

– Hallinnon ja toiminnan järjestäminen 

– Talous

– Hallitus

– Liittokokoukset

– Valiokunnat 

– Henkilöstöhallinto

– Valiokuntakohtaiset ohjeet

• Hallinto-ohjetta päivitetään jatkossa tasaisin väliajoin ja 
tarvittaessa.
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Www-projekti

• Www-projekti on edennyt, mutta hitaasti, eikä se ole 
vielä(kään) valmis
– Sisällöntuotantotyön lisäksi valmistumista ovat 

hidastaneet alustaan liittyvät muutostyöt, 
muutostöiden tavoitteena sisällönsyöttötyön 
helpottaminen

• Projektia hidastaa edelleen myös projektin resursointi 
liiton puolelta
– Alkuvuodesta 2024 saatu huomattavasti lisää 

vapaaehtoisresurssia sekä projektin johtoon (joka on 
ollut pullonkaula), että sisällön tuotantoon

– Se, että projekti on hyvin pitkälle vapaaehtoistyön 
varassa rajoittaa etenemistä

• Tavoitteena julkistaa palvelu vuoden 2024 aikana

23 30.10.2024



Kokousmateriaalin esittely
Klo 12:30 – 14:00
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1. Kokouksen avaus

2. Kokouksen puheenjohtajan, sihteerin, kahden pöytäkirjantarkastajan ja tarvittaessa kahden ääntenlaskijan valinta

3. Edustajien toteaminen ja heidän äänimääränsä

4. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

5. Kokouksen työjärjestyksen hyväksyminen

6. Seuraavan vuoden toimintasuunnitelma

7. Seuraavan vuoden jäsenmaksujen suuruus

8. Seuraavan vuoden talousarvio

9. Hallituksen jäsenten lukumäärä seuraavaksi toimintakaudeksi

10. Hallituksen jäsenten valinta seuraavaksi kahdeksi (2) vuodeksi erovuorossa olevien tilalle

11. Yhden (1) tilintarkastajan valinta ja hänelle varamies seuraavaksi tilikaudeksi

12. Muut asiat

o Hallituksen ehdotus Uudenmaan Virkistysalueyhdistys ry:n kannatusjäsenyydestä

o Sääntömuutosehdotus: Kiipeilyurheilijat ry. ehdotus seurojen äänimääristä vuosikokouksissa

o Kiipeilyurheilijoiden ehdotus kilpailuvaliokunnan rakenteen muuttamiseksi

o 7vrk tai paikanpäällä esiin tuodut ehdotukset

Syyskokouksen työjärjestys
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• Kärkihanke

– Kiipeilystä lasten ja nuorten suosikkilajiksi! 
▪ Nuorten MM:t 2025 Helsingissä 28.07. - 03.09. 

▪ Uusia lasten ja nuorten tähtiseuroja.

▪ "Lapset ja nuoret kiipeilevät luonnossa"

• Tavoitteet 2025 loppuun mennessä

– Liiton tulopohjaa levennetään ja kumppanuuksista saatavaa tulo on kasvanut nykyisestä 15k€:n tasosta moninkertaiseksi.

– Jäsenmäärä saatu kasvatettua noin vajaasta 4 900:sta kohti 7 000:tta jäsentä nostamalla järjestäytymisastetta nykyisestä reilusta 10%:sta
ainakin 20%:n. Nykyvauhdilla tavoitteesta jäädään pahasti.

– Liiton johdon sukupolvenvaihdoksen onnistunut toteuttaminen.

• Toiminnan päälinjat

– Liiton tulopohjan vahvistaminen ja kustannusten sopeuttaminen siten, että liitto pystyy vastaamaan kustannustason nousuun ja 
näköpiirissä olevaan yleisten liikunnan ja urheilun tukien pienemiseen myös pitkällä tähtäimellä kestävältä pohjalta.

• Hallinto

– Kehitettään ja jäsenpalveluja nuoriso- ja harrastetoiminnan osalta.

– Toiminnan läpinäkyvyyttä tuetaan ja lisätään.

Toimintasuunnitelma 1/4, yleistä
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• Kilpailuvaliokunta
– Kilpakiipeilyn jatkuvaa kehittämistä.
– Nuorten MM-kilpailut elokuu '25. Kilpailut SM-tasolla kaikissa lajeissa.
– Lisää yhteistyötä Mäkelänrinteen lukion kanssa akatemiatoiminnan kehittämiseksi, katseena hyödyntää tätä tietoa myös muualla 

Suomessa
– Valiokunta hakee OK:n tehostamistukea harjoitusseinän rakentamiseksi Mäkelänrinteeseen
– Kilpailulisenssin hinta 2025 on 70€, yhden kisan lisenssi 40 €.

• Nuorisovaliokunta
– Ainakin yksi uudistettu junnuohjaajakoulutus vuonna 2025 (uusi kevyempi versio - kaksi etäiltaa, yksi lähipäivä)
– Valiokunta auditoi ja tukee seuroja matkalla Tähtiseuraksi
– Oma junnuleiri Ahvenanmaalla ja osallitutaan Nordic Youth Camp:iin Islannissa
– Uusi puheenjohtaja ja valiokunta aktiiveja hakusessa

• Koulutusvaliokunta
– Ohjaaja- ja kouluttajakoulutusjärjestelmä päivitettiin vuonna 2024, moduulimaisempana jatkuu vuonna 2025.
– Kysyntä selkeästi laski vuonna 2024, hintojen nousu on osatekijä
– Sisä-KO ohjaajataso vakiintunut, KKK-kurssi ei järjestetä kaudelle 2025 (järjestettiin 2024).

Toimintasuunnitelma 2/4, valiokunnat
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• Access -valiokunta

- Tutkii ja edistää access-rahaston perustamista- haastavien access-ongelmien ratkaisuja 
pysyvämmin maanomistusten ja kiinteistörekisteriin merkittyjen rasiteoikeuksien kautta.'

- Yhteistyö maakunnallisten virkistysalueyhdistyksen tiiviimmäksi.

- Ulkokiipeilypaikkaopas valmistuu 2024 loppuun mennessä, Opetus- ja kulttuuriministeriön 
tukemana, jalkautetaan viranomaisiin ja kuntiin 2025.

• Ski Mountaineering –valiokunta

- Pieni maajoukkue kilpailee kansainvälisesti

- On mukana OK:n uusien talviolymppialaislajien tukiprosessissa

Toimintasuunnitelma 3/4, valiokunnat
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• Kiipeilyurheilijat: Jäsenpalvelut ja viestintä tulee järjestää mahdollisimman lähellä jäseniä, eli siellä missä seurat 
toimivat. Näin pystytään paremmin vastaamaan jäsenten tarpeisiin ilman merkittäviä lisäkustannuksia.

Toimintasuunnitelma 4/4, ehdotukset
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Kustannuspaikka Tulot 2025 Menot 2025 Tulos 2025 Tulot 2024 Menot 2024 Tulos 2024

Koulutustoiminta 39 950 € -33 274 € 6 676 € 80 450 € -54 974 € 25 476 €

Kilpailutoiminta 8 000 € -77 840 € -69 840 € 15 000 € -88 700 € -73 700 €

Nuorisotoiminta 38 800 € -21 000 € 17 800 € 41 600 € -36 850 € 4 750 €

SKIMO 0 € -6 700 € -6 700 € 0 € -4 050 € -4 050 €

Kallioturvallisuus 8 000 € -21 350 € -13 350 € 5 000 € -22 050 € -17 050 €

Julkaisut 1 400 € -7 800 € -6 400 € 2 390 € -9 800 € -7 410 €

Yleiset 216 850 € -128 250 € 88 600 € 185 000 € -90 250 € 94 750 €

Vakuutus 306 800 € -306 800 € 0 € 249 900 € -249 900 € 0 €

Yhteensä 619 800 € -603 014 € 16 786 € 579 340 € -556 574 € 22 766 €

Budjetti 1/4, vertailu numeroina
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Budjetti 2/4, vertailu, tulot 
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Budjetti 3/4, vertailu, menot
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• Budjetissa 16k€ plussaa, tämä siksi, että Kiipeilyliiton tulee varautua vuonna 2026 kaikkiin urheilulajeihin 
kohdistuviin OKM:n rahoituksen leikkauksiin.

– Tarvittava >30k€:n rakenteellinen ylijäämä muodostuu ym. tuloksesta, sekä siitä että vuonna 2026 palkkaa 
maksetaan ainoastaan uudelle toiminnan johtajalle (vs. 2025 tilanne, jossa uusi ja vanha ovat osan vuotta 
yhtä aikaa töissä)

• Budjetissa pyydetään 15k€ enemmän OKM:n tukea, kuin on odotettavissa. Tältä osin on tehty 
ylimääräinen varaus muihin kuluihin, josta voidaan sitten vastaavasti leikata.

• Koska toiminnanjohtajan vaihdoksen yhteydessä useita muitakin asioita on muuttumassa, mm. kirjanpito 
ja toimisto on vaihtumassa, muihin kuluihin on tämän lisäksi tehty tavallista suurempi kuluvaraus.

• Skimo-valiokunnan kustannukset pelkästään hallinnon kustannuksista jyvitettyjä kustannuksia, 
kustannuksia kasvatetaan valiokunnan tulojen kasvaessa.

Budjetti 4/4, huomioita
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Jäsenmaksut 1/5, inflaatio & OKM:n rahoitus
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• Liiton pitää ottaa huomioon se, että OKM:n liikunnan ja urheilun budjettiin on tulossa leikkauksia, etenkin 
vuonna 2026.

• Jäsenkyselyissä merkittävä enemmistö toivoo, ettei palveluita leikata vaan parannetaan vaikka tämä 
tarkoittaisi jäsenmaksujen nousua.

– Leikattavaa ei enää myöskään juuri ole enää jäljellä.

• Koska jäsenmaksuja ei ole nostettu sitten vuoden 2019, kertakorotuspaine on poikkeuksellisen suuri. 

• Vakuutusmaksu on nousemassa +8€, eli sen osuus jäsenmaksusta olisi 59€.

– Vakuutusta ei ole mahdollista irrottaa jäsenyydestä erilleen

– Taustalla ovat vahinkojen määrät, sekä hoitokustannusten nousu yleisen kustannustason nousun 
seurauksena.

– Vaihtoehtona olisi heikentää vakuutuksen ehtoja, jäsenkyselyn tulokset eivät kuitenkaan puolla tällaista 
ratkaisua.

• Lieventäviä tekijöitä
– Liitto tekee näillä näkymin hieman positiivisen tuloksen vuodelta 2024, lievittää tilannetta hieman. 

– Jäsenmäärän kasvu lieventää vaikutuksia noin -1€ / jäsen

• Vuoden 2025 osalta Kiipeilyliiton tulisi kyetä tekemään rakenteellisesti noin 30 000€:n suuruinen 
ylijäämä, jotta OKM:n leikkauksien aiheuttamilta ongelmilta vältytään.

Jäsenmaksut 2/5, muuta
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• Tämän vuoksi liiton hallitus ehdottaa, että jäsenmaksuja korotetaan vakuutuksen osalta +8€ (+16%) ja 
liiton osuuden osalta +9€ (+45%), eli yhteensä +17€. Siten jäsenmaksut 2025 olisivat 88€ aikuisilta ja 82€ 
nuorilta. 

• Koko vuoden kilpailulisenssin suuruudeksi hallitus ehdottaa 70€ ja yksittäisen kilpailun kilpailulisenssin 
suuruudeksi hallitus ehdottaa 40€.

• Kiipeilyurheilijat ovat ehdottaneet, että 18-24 vuotiaille muodostettaisiin uusi jäsenmaksuluokka, jossa ei 
peritä liiton osuutta lainkaan.

– Jos tämän kustannusvaikutus, eli noin 7 250€, halutaan kattaa, nostamalla muiden jäsenmaksuja enemmän, 
se edellyttäisi noin 1,5€ suuruista ylimääräistä korotusta.

– Jos nuorisomaksuluokan ikärajaa korotetaan 24 vuoteen, niin sen kustannusvaikutus on noin 1 500€.

• Päätösehdotus:

– Päätettiin, että jäsenmaksu aikuisille on 88€.

– Päätettiin, että jäsenmaksu nuorisolle on 82€.

– Päätettiin, että koko vuoden kilpailulisenssin suuruus on 70€ ja yksittäisen kilpailun kilpailulisenssin suuruus 
on 40€.

Jäsenmaksut 3/5, yhteenveto
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Jäsenmaksut 4/5, vertailu
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• Kiipeilyurheilijat ehdottaa, että nuorten maksu pidetään ennallaan, mutta aikuisten maksua korotetaan 
hallituksen ehdotuksen mukaisesti. Lisäksi nuorten maksuluokkaa laajennetaan 24 vuoteen asti.

• Tapanilan Erä ehdottaa, että maksuja korotetaan hallituksen ehdotuksen mukaisesti. Lisäksi nuorten 
maksuluokkaa laajennetaan 24 vuoteen asti.

• Jäsenkyselyn mukaan merkittävä enemmistö toivoo Kiipeilyliiton palvelujen parantamista siitäkin huolimatta, että 
jäsenmaksut nousevat. → 69% jäsenistöstä on sitä mieltä, että jäsenmaksuja tulisi korottaa Kiipeilyliiton 
hallituksen esityksen mukaisesti tai enemmän.

• Kiipeilyurheilijoiden ehdotus tarkoittaisi n. 45 000€ suuruista vajetta Kiipeilyliiton hallituksen ehdotukseen 
verrattuna. Hallituksen näkemyksen mukaan Kiipeilyurheilijoiden ehdotuksen hyväksyminen tarkoittaisi sitä, että 
mittaluokaltaan vastaavat rakenteelliset säästöt täytyisi löytää muualta.

– Lopetetaan maajoukkuetoiminnan tukeminen kokonaan ja järjestetän kaikki kilpailut vain joka toinen vuosi

– Lopetetaan Access toiminta ja Nuoristoiminta kokonaan.

– Pyritään järjestämään liitoin toiminnanjohtajan työnkuva puolipäiväisenä tai kolmasosapäiväisenä. Vaatii merkittävää 
lisäpanostusta vapaaehtoisilta.

• Kyse on niin suuresta muutoksesta, että mikäli syyskokous päättäisi, ettei jäsenmaksuja nosteta lainkaan pitäisi 
koko toimintasuunnitelma, sekä budjetti palauttaa hallituksen käsiteltäväksi ja järjestää uusi kokous päivitetyn 
toimintasuunnitelman ja budjetin hyväksymiseksi.

Jäsenmaksut 5/5, vastaehdotus
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• Kiipeilyliiton sääntöjen mukaan hallituksessa tulee olla 4 – 10 jäsentä.

• Vuonna 2024 hallitukseen kuuluivat: Juho Risku (PJ), Sampsa Jyrkynen (VPJ), Mikko Lemettilä, Jouni 
Rantanen ja Jussi Sarkkinen.

– Näistä erovuorossa ovat Sampsa Jyrkynen (käytettävissä tulevalle kaudelle) ja Mikko Lemettilä

• Uusiksi jäsenehdokkaiksi ovat ilmoittautuneet

– Juuso Jääskeläinen: https://www.linkedin.com/in/jjaask/

– Janne Kankkunen: https://bit.ly/48kdjDk

– Markus Viljamaa: http://bit.ly/48nAUTv

• Hallituksesta on tulossa vuoden 2025 osalta valitettavan miesvoittoinen, toiveissa olisi löytää 
myös 1-2 naista hallitukseen.

• Päätösehdotus: Päätettiin valita hallitukseen seuraavaksi kahdeksi vuodeksi seuraavat henkilöt: -----
---

Hallitus

39 30.10.2024
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• Kiipeilyliiton hallitus esittää, että Kiipeilyliitto hakisi Uudenmaan Virkistysalueyhdistys ry:n (0816906-2) 
tukijäsenyyttä 1.1.2025 alkaen.

• Yhdistyksen jäsenenä on 19 Uudenmaan maakunnan kuntaa, joissa on yhteensä noin 1,6 miljoonaa 
asukasta. Jäsenkunnat ovat Espoo, Hanko, Helsinki, Hyvinkää, Inkoo, Järvenpää, Karkkila, Kauniainen, 
Kerava, Kirkkonummi, Lohja, Loviisa, Nurmijärvi, Porvoo, Raasepori, Sipoo, Siuntio, Tuusula ja Vantaa.

• Lisäksi yhdistyksellä on viisi tukijäsentä: Suomen Latu, Suomen luonnonsuojeluliiton Uudenmaan piiri, 
Suomen melonta- ja soutuliitto, Suomen Purjehdus ja Veneily sekä Uudenmaan liitto.

• Jäsenyys mahdollistaa suoremmat yhteydet Uudenmaan virkistysaluista päättävien kuntapäättäjien kanssa 
ja siten edistää Kiipeilyliiton access-työtä. Uuvin kanssa on mm. keskusteltu Kauhalan hankkimisesta 
Helsingin kaupungilta. Kauhala on merkitty Uudenmaan maakuntakaavassa luonnonsuojelualueeksi ja 
Suomen Kiipeilyliitolla on intressi edistää kiipeilyvirkistyskäytön säilymistä.

• Uudenmaan Virkistysalueyhdistyksen toiminnanjohtaja on ilmoittanut, että Suomen Kiipeilyliitolla on 
mahdollisuus liittyä jäseneksi ja jäsenyyden hinta vuonna 2023 on ollut 250 euroa vuodessa.

• Päätösehdotus: Päätettiin valtuuttaa Kiipeilyliiton hallitus hakemaan Uudenmaana Virkistysalueyhdistyksen 
tukijäsenyyttä.

Muut (1/3), Uuvi jäsenyys
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• Kiipeilyurheilijat ehdottaa, että Kiipeilyliiton sääntöjä muutettaisiin siten, että nykyisin käytössä oleva 
maksimi 5 ääntä poistettaisiin ja kunkin seuran äänimäärä määräytyisi joko suoraan jäsenmäärän 
mukaan tai jokaista 50 jäsentä kohden ilman maksimia.

• Päätösehdotus: [Päätettiin, että sääntöjä ei muuteta. / Päätettiin, että nykyisin käytössä oleva 
maksimi 5 ääntä poistetaan ja kunkin seuran äänimäärä määräytyy jokaista 50 jäsentä kohden ilman 
maksimia.]

Muut (2/3), äänten jakautuminen
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• Kiipeilyurheilijat ovat ilmaisseet epäluottamusta kilpailuvaliokunnan viimeaikaisia päätöksiä ja toimintaa 
kohtaan. Sen vuoksi Kiipeilyurheilijat ehdottaa kilpailuvaliokunnan rakenteen muuttamista siten, että sinne 
otettaisiin mukaan aikuis- ja nuorisourheilijoiden edustus.

• Kiipeilyliiton sääntöjen mukaan valiokuntien kokoonpano kuuluu Kiipeilyliiton hallituksen toimivaltaan. 
Muunlainen menettely vaatisi sääntömuutoksen.

• Asiasta voidaan käydä keskustelu syyskokouksessa siinä laajuudessa kuin enemmistö kokouksen äänistä 
haluaa. 

• Koska päätöksiä ei voida nyt tehdä, hallitus ehdottaa, että käydään em. keskustelu varsinaisen kokouksen 
ulkopuolella vapaan keskustelun osuudessa.

• Päätösehdotus: Päätettiin käydä keskustelu kilpailuvaliokunnan rakenteen muuttamisesta varsinaisen 
kokouksen ulkopuolella, vapaan keskustelun osuudessa.

Muut (3/3), Kilpailuvaliokunnan rakenne
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Sääntömääräinen syyskokous
Klo 14:00 – 15:00
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• Liiton puheenjohtaja avasi kokouksen klo 14:16.

Kokouksen avaus
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• Kokouksen puheenjohtajaksi valittiin: Juho Risku

• Kokouksen sihteeriksi valittiin: Jari Koski

• Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin: Aki Laaksonen ja Mikko Puusniekka

• Päätettiin, että pöytäkirjantarkastajat toimivat myös ääntenlaskijoina.

Puheenjohtaja, sihteeri, pöytäkirjan tarkastajat
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Jäsenseura Edustaja Äänimäärä

Oulun Kiipeilyseura OKS-91 ry. Janne Aula (pj) 5

Kiipeilyurheilijat ry. Atte Piiroinen (pj) 5

Lounais-Suomen Kiipeilykerho Kruxi ry. Juha Jonsson (pj) 5

Suomen Alppikerho ry Henna Paalanen (pj) 5

Kiipeilykerho Vertikaali ry. Helena Salo (pj) 5

Tapanilan Erä Kiipeilyjaosto ry. Mikko Puusniekka (pj) 5

Kiipeilyn Vuoksi ry. Aki Laaksonen (valtakirja) 3

BK Climbers ry Henna Nurminen (pj) 5

Kiipeilykerho Kiila ry Janne Kankkunen (valtakirja) 2

Kotkan Kiipeilyseura ry. Annika Koho (valtakirja) 2

Kuopion Kiipeilyseura ry. Pasi Arkko (pj) 2

Karelian Kiipeilijät ry. Jani Lyttinen (pj) 2

Kiipeilyseura Kiikku ry. Mikko Nyberg (pj) 2

Oranki ry. Laura Loikas (valtakirja) 1

Rovaniemen Vuoristoklubi ry. Juuso Ritari (pj) 3

Retkikunta Racing ry. Hannu Mieskolainen (valtakirja) 1

Yhteensä 53

Edustajien toteaminen ja heidän äänimääränsä

46 30.10.2024

Kirjattiin paikalla olevat paikalla olevat jäsenseurat, heidän edustajansa ja äänimääränsä. Todettiin, että 
paikalla on 16 edustajaa ja 53 ääntä. 



• Liiton sääntöjen mukaan syyskokous tulee järjestää lokakuun loppuun mennessä ja kutsu sinne tulee 
toimittaa vähintään 14 vuorokautta ennen kokousta.

• Kutsu (Liite 1, kokouskutsu) on toimitettu sähköpostilla 11.10.2024 ja se on siten toimitettu sallimien 
määräaikojen puitteissa.

• Todettiin, että kokous on laillinen ja päätösvaltainen.

Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus
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• Päätettiin hyväksyä kokouksen työjärjestys alkuperäisen esityksen mukaisesti (liite 2, kokouksen 
työjärjestys).

Kokouksen työjärjestyksen hyväksyminen
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• Kiipeilyurheilijat ehdottaa, että nuorten Kiipeilyliiton osuuden osalta maksu pidetään ennallaan, mutta aikuisten 
maksua korotetaan hallituksen ehdotuksen mukaisesti. Lisäksi nuorten maksuluokkaa laajennetaan 24 vuoteen 
asti. 
– Kustannus vaikutus vrt. hallituksen esitykseen n. -14 000€ tai enemmän riippuen siitä, paljonko nuoriksi luokiteltavia 

tarkalleen ottaen on.
– 6 ääntä, päätettiin äänestää Tapanilan Erän ehdotuksen ja hallituksen ehdotuksen välillä, päätettiin, että kaikki saavat 

äänestää.

• Tapanilan Erä ehdottaa, että maksuja korotetaan hallituksen ehdotuksen mukaisesti. Lisäksi nuorten 
maksuluokkaa laajennetaan 24 vuoteen asti.
– Kustannusvaikutus vrt. hallituksen esitykseen n. -1 500€
– 47 ääntä

• Hallitus ehdottaa, että jäsenmaksuja korotetaan vakuutuksen osalta +8€ (+16%) ja liiton osuuden osalta +9€ 
(+45%), eli yhteensä +17€. Siten jäsenmaksut 2025 olisivat 88€ aikuisilta ja 82€ nuorilta. 
– 6 ääntä

• Päätettiin, että jäsenmaksu aikuisille on 88€.
• Päätettiin, että jäsenmaksu nuorisolle on 82€.
• Päätettiin, että nuorisomaksuluokan ikähaarukkaa laajennetaan 24 vuoteen.
• Päätettiin, että koko vuoden kilpailulisenssin suuruus on 70€. Päätettiin, että yksittäisen kilpailun kilpailulisenssi 

on 40€.

Seuraavan vuoden jäsenmaksujen suuruus
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• Päätettiin hyväksyä toimintasuunnitelma Kiipeilyliiton hallituksen ehdotuksen mukaisesti (liite 3, 
toimintasuunnitelma ja budjetti).

Seuraavan vuoden toimintasuunnitelma
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• Päätettiin hyväksyä talousarvio Kiipeilyliiton hallituksen ehdotuksen mukaisesti (liite 3, 
toimintasuunnitelma ja budjetti).

Seuraavan vuoden talousarvio
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• Päätettiin, että hallituksen jäsenten lukumäärä on 7 henkilöä.

Hallituksen jäsenten lukumäärä
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• Päätettiin valita hallitukseen seuraavaksi kahdeksi vuodeksi seuraavat henkilöt: Juuso Jääskeläinen, Janne 
Kankkunen, Markus Viljamaa ja Sampsa Jyrkynen

Hallituksen jäsenten valinta
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• Päätettiin valita tilintarkastajaksi Timo Virkilä, KHT

• Päätettiin valita hänen varatilintarkastajaksi Jukka Peltola, KHT

Tilintarkastajat
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• Päätettiin valtuuttaa Kiipeilyliiton hallitus hakemaan Uudenmaana Virkistysalueyhdistyksen tukijäsenyyttä.

• Keskusteltiin Kiipeilyurheilijoiden tekemästä sääntömuutosehdotuksesta. Muutosta kannatti 5 ääntä ja 
vastusti 48 ääntä. Päätettiin, että sääntöjä ei muuteta. 

• Päätettiin käydä jatkokeskustelu kilpailuvaliokunnan rakenteen muuttamisesta varsinaisen kokouksen 
ulkopuolella, vapaan keskustelun osuudessa.

• Puheenjohtaja päätti kokouksen 14:53.

Muut asiat
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Vapaata keskustelua
Klo 15:00 - ...

56 30.10.2024



57 30.10.2024



Kiitokset kaikille!  Nähdään viimeistään keväällä!
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